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Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-09-24, § 11 

 

 Tid Tisdagen den 24 september 2013, kl 16.00 – 17.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 24 september 2013 

  

 

 

Ann Mari Engel Rasmus Jonlund 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)  

Maria Braun (M)  

Arba Kokalari (M)  

Manne Bergström (M)  

Rasmus Jonlund (FP)  

Tomas Rudin (S)  

Salar Rashid (S)  

Monika Lindh (S)  

Mats Berglund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Joar Forssell (FP) för Madeleine Sjöstedt (FP) 

Johan Nilsson (M) för Vakant (M) 

 

 Ersättare: 

Arin Karapet (M)  

Lars Jilmstad (M)  

Cecilia Önfelt (C)  

Tony Nilsson (S)  

Ewa Carlsson-Hallberg (S)  

Eleonore Eriksson (S)  

Marja Sandin-Wester (MP)  

Mårten Andersson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Förvaltningschefen Lennart Ploom 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Berit Svedberg, Ann-Charlotte Backlund, 

Marion Hauge Lindberg, Patrik Liljegren, Inga Lundén, Lena Mittal och Johan Westin 

samt borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande borgarrådssekreteraren 

Anders Gustafsson från roteln. 

 

 

 



  

 § 11 

Remissvar angående samråd om förslag till detaljplan för kvarteret 

Brädstapeln i stadsdelen Kungsholmen, Dp 2009-04274 

Dnr 4.1/3282/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från Maria Braun m.fl. (M) och Tomas Rudin 

m.fl. (S): 

 

1 Kulturnämnden beslutar att tillstyrka detaljplanen. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

3 Kulturnämnden beslutar att därutöver anföra följande: 

 

Det aktuella detaljplaneförslaget syftar till att möjliggöra en utveckling av den 

redan etablerade kontorsverksamheten i kvarteret samt att säkra den befintliga 

anläggningens kulturhistoriska värden. Ett vidare syfte är att stärka stadsdelens 

urbana karaktär genom att tillföra fler arbetsplatser och handel. Förslaget ger 

möjlighet att uppföra en ny kontorsbyggnad i 13 våningar i kvarterets sydöstra 

hörn.  

 

Den nya byggnaden inrymmer publika verksamheter i husets bottenvåning och 

översta våning. Byggnaden har formen av en lamell med en smal gavel mot 

Fleminggatan och långsidan mot Scheelegatan. Genomförandet av förslaget 

medför att befintlig paviljongbyggnad på platsen behöver rivas, men 

kvarvarande befintliga byggnader förses med skyddsbestämmelser och 

rivningsförbud. 

 

Den nya byggnadskroppens fasad mot Fleminggatan blir kortare än den 

befintliga paviljongens. I stället sträcker sig byggnadens långsida en längre 

sträcka utmed Scheelegatan. Vi konstaterar att de nya arkitektoniska, 

stadsbildsmässiga och urbana värden som förslaget skapar med råge uppväger de 

nackdelar en rivning medför och tillstyrker därför förslaget. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 augusti 2013. Kulturförvaltningen 

förslår att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att avstyrka detaljplanen. 

2 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Sammanfattning 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som innebär att 

paviljongbyggnaden tillhörande Trygg-Hansas anläggning i kv Brädstapeln rivs, 

parken minskas och omgestaltas och en ny byggnad 13 våningar hög i en smal lamell 

längs med Scheelegatan uppförs. Paviljongen och den omsorgsfullt utformade parken 

är synnerligen betydelsefulla delar i den helgjutna kompositionen som Trygg-Hansas 

kontorskomplex utgör. Genomförande av planen med rivning av paviljongen, minskad 

och omgestaltad park samt den höga lamellens påverkan på stadsbilden skulle 

innebära att stora stadsbildsmässiga, arkitektoniska och kulturhistoriska värden 

förloras. Förvaltningen avstyrker således förslaget. 

 



  

Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Maria Braun m.fl. (M) och Tomas Rudin m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Mats 

Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens 

förslag. 

 
Beslutsgång 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Maria Braun m.fl. (M) och Tomas Rudin m.fl. 

(S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Mats Berglund 

(MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Rasmus Jonlund m.fl. (FP) enligt följande: 

 

Stadsmuseet anför i sitt tjänsteutlåtande att den föreslagna planen medger att en 

ny byggnadskropp om 13 våningar längs Scheelegatan med kortsidan mot 

Flemminggatan kan uppföras. Den tänkta byggnaden om 13 våningar kommer 

att vara mycket synlig och överskrida stenstadens traditionella höjd. Det aktuella 

förslaget innehåller inga bostäder. 

  

I stenstaden och på Stockholms malmar råder en sammanhållande skala med en 

byggnadshöjd på fem till sex våningar. Kvarteren har byggts upp över lång tid 

med många inbördes olika fastigheter av varierande funktion och ursprung. 

Detta har bidragit till en vacker, tät, blandad och attraktiv urban miljö med stor 

flexibilitet och stark identitet. Stenstadens sammanhållna karaktär förändras 

snabbt om flera enskilda projekt avviker från etablerade höjder och utbredning.  

  

Det är Folkpartiets uppfattning att stenstadens övergripande karaktär ska bevaras 

och att högre bebyggelse bättre lämpar sig i stadsutvecklingsområden utanför 

innerstadens stenstad, så som exempelvis gjorts i Liljeholmen, Kista, nordvästra 

Kungsholmen och Norra Djurgårdsstaden. 

  

Stockholm bygger mycket och kommer de närmsta åren att behöva bygga än 

mer. Att staden bygger mycket får dock inte stå i motsatsförhållande till att vi 

bygger bra. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Stockholm är mitt uppe i en historisk formativ fas där staden växer mycket 

hastigt, samtidigt som vi omvandlar de fysiska miljöerna för mycket lång tid 

framöver. Det är då oerhört viktigt att tillväxten sker på ett ekologiskt, socialt 

och kulturellt hållbart sätt så att vi inte bygger bort de positiva egenskaper som 

gör Stockholm till en attraktiv stad. Istället ska varje projekt syfta till att tillföra 

positiva kvaliteter.  

 

Att som den föreliggande planen utmana de kulturhistoriska värdena anser vi 

inte förenligt med ett sådant hållbarhetsbegrepp. Kvarteret Brädstapeln är 



  

blåmarkerad, d.v.s. har synnerligen stora kulturhistoriska, arkeologiska och 

samhällshistoriska värden. Som kulturförvaltningen påpekar i sitt yttrande blir 

konsekvenserna av planens genomförande, med rivning av paviljongbyggnaden 

och förändring av parken, starkt negativa för området.  

 

Vi instämmer därför i kulturförvaltningens bedömning att avstyrka detaljplanen.  

 
Ersättaryttrande 

Cecilia Önfelt (C) instämmer i förslag till beslut från Maria Braun m.fl. (M) och 

Tomas Rudin m.fl. (S). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


